



## ENGLISH VERSION

The 2021 Network of African Parliamentary Committees of Health (NEAPACOH) Meeting, October 28 – 29, 2021

### **Sustained Programs for the Achievement of ICPD Goals and the SDGs: Role of Parliamentarians**

**DAY ONE: Thursday, October 28, 2020, 10.00 am – 1.00 pm (EAT).**

#### **DAY ONE PROGRAM**

Moderator: Hon. Dr Charles Ayume, Chairperson Committee of Health, Parliament of Uganda

Time	Presentation topics	Presenter
09:00 - 10:00 : Link Connection		
10:00 – 10:15	<b>Moderator:</b> Calls meeting to order and calls for self / country introductions	
10:15 – 10.45	<b>Opening remarks:</b> <ul style="list-style-type: none"><li>• Hon Fako Moshoeshoe, Member of Parliament Lesotho, and Chair NEAPACOH</li><li>• Mr. Adnene Ben Haj Aissa, Executive Director, Partners in Population and Development</li><li>• Ms. Suzanne Mandong, UNFPA Representative a.i, Uganda</li><li>• Dr. Jotham Musinguzi, Director General, National Population Council, Uganda</li></ul> <b>Official Opening:</b> Hon. Dr. Chris Baryomunsi, Member of Parliament, Parliament of Uganda and Minister of ICT and National Guidance	

10:45 – 11:15	<p><b>Accelerating the achievement of the unfinished agenda of the ICPD and SDGs during and post COVID-19 Pandemic through South-South Cooperation.</b></p> <p><b>Keynote Speaker:</b> Dr Patrick Kadama, Director for Policy &amp; Strategy, African Centre for Global Health and Social Transformation (ACHEST)</p>
11:15– 12:30	<p><b>Experience sharing:</b> Country achievements and lessons learned in implementation of the October 2019 NEAPACOH commitments and Kampala Call to Action amidst the COVID 19 Pandemic</p> <p>Countries: Benin, Burkina Faso, Ghana, Kenya, Lesotho, Malawi, Namibia, Niger, Nigeria and Senegal</p>
12:30 – 13:00	Discussions, Question and Answer
<b>13.00: Closing and end of day one meeting.</b>	

**DAY TWO: Friday, October 29, 2021, 10.00 am – 1.00 pm (EAT).**

**DAY TWO PROGRAM**

**Moderator:** Member of Parliament Senegal

09:00 - 10:00 : Link Connection	
10:00 – 10:15	Moderator calls meeting to order and calls for self / country introductions

10:15 – 10:45	Exploring the Potential of Emerging Health Technologies in Tackling Health Challenges in Africa during and post COVI 19 pandemic: The Role of Parliamentarians.  <b>Keynote Speaker:</b> Dr. Rose Oronje, Director, Public Policy & Knowledge Translation, AFIDEP
10:45 – 11:00	Discussions, Questions and Answer
11.00 – 12: 30	Experience sharing continued: Country achievements and lessons learned in implementation of the October 2019 NEAPACOH commitments and Kampala Call to Action amidst the COVID 19 Pandemic  Countries: Seychelles, South Sudan, Swaziland, Tanzania, The Gambia, Togo, Zambia, Zimbabwe and Uganda.
12:30 – 12:45	Presentation of Draft 2021 NEAPACOH Meeting Call to Action – <b>Dr. Vincent Oketcho</b>
12:45 – 13.00	<p><b>Closing Remarks</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Mr. Adnene Ben Haj Aissa, Executive Director, Partners in Population and Development</li> <li>• Dr. Jotham Musinguzi, Director General, National Population Council, Uganda</li> </ul> <p><b>Vote of Thanks</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Parliament of Burundi</li> </ul>
<b>13.00: Closing and end of Meeting.</b>	



**FRENCH VERSION**

Réunion du Réseau des commissions parlementaires africaines de la santé (NEAPACOH), les 28 et 29 octobre 2021

**Programmes soutenus pour la réalisation des objectifs de la CIPD et des ODD : rôle des parlementaires**

**PREMIER JOUR : Jeudi 28 octobre 2021, de 10h00 à 13h00 (heure d'Afrique de l'Est).**

**PROGRAMME DE LA PREMIÈRE JOURNÉE**

Hon. Dr. Charles Ayume, Président de la commission de santé, Assemblée nationale ougandaise		
Heure	Séance	Responsable
09:00 - 10:00 : Séance de Connexion		
10:00 – 10:15	Modérateur : Appelle la réunion à l'ordre et aux présentations des délégations des pays	
10:15 – 10.45	<b>Discours d'ouverture:</b> <ul style="list-style-type: none"><li>• M. Adnene Ben Haj Aissa, Directeur Exécutif, Partenaires en Population et Développement (PPD)</li><li>• Hon. Fako Moshoeshoe, président de NEAPACOH - Assemblée nationale de Lesotho.</li><li>• Mme Suzanne Madong, Représentante par intérim de l'UNFPA, Ouganda.</li><li>• Dr. Jotham Musinguzi, Directeur Général, Conseil National de la Population, (NPC) Ouganda.</li></ul>	

	<p><b>Ouverture officielle :</b> Dr. Chris Baryomunsi, Député, Assemblée nationale de l'Ouganda et Ministre des TIC et de l'Orientation nationale</p>
10:45 – 11:15	<p><b>Accélérer la réalisation du programme inachevé de la CIPD et des ODD pendant et après la pandémie de COVID-19 grâce à la coopération Sud-Sud.</b></p> <p><b>Principal intervenant:</b> Dr Patrick Kadama, Directeur de la politique et de la stratégie, Centre africain pour la Santé et la Transformation Sociale (ACHEST)</p>
11:15 – 12:30	<p><b>Echange d'expériences :</b> Réalisations des pays et les leçons tirées de la mise en œuvre des engagements du NEAPACOH d'octobre 2019 et de l'appel à l'action de Kampala au milieu de la pandémie COVID-19</p> <p><b>Pays :</b> Bénin, Burkina Faso, Ghana, Kenya, Lesotho, Malawi, Namibie, Niger, Nigeria, Sénégal</p>
12:30 – 13:00	Débat, questions et réponses
<b>13.00 : Clôture et fin de la première journée.</b>	

## DEUXIÈME JOUR : Vendredi, 29 octobre 2021, 10h00 - 13h00 (EAT).

**Modérateur :** Assemblée nationale de Sénégal

### 09:00 - 10:00 : Séance de Connexion

10:00 – 10:15	Le modérateur appelle la réunion à l'ordre et aux présentations des délégations des pays

10:15 – 10:45	Exploration du potentiel des technologies de la santé émergentes pour relever les défis de la santé en Afrique pendant et après la pandémie de COVI 19 : le rôle des parlementaires.  <b>Principal intervenant:</b> Dr. Rose Oronje, Directrice de la Politique Publique et Application des Connaissances, Institut africain pour la politique de développement (AFIDEP)
10:45 – 11:00	Débat, questions et réponses
11.00 – 12: 30	<b>Echange d'expériences</b> (Suite) : Réalisations des pays et les leçons tirées de la mise en œuvre des engagements du NEAPACOH d'octobre 2019 et de l'appel à l'action de Kampala au milieu de la pandémie COVID-19  <b>Pays</b> : Seychelles, Soudan du Sud, Swaziland, Tanzanie, Gambie, Togo, Zambie, Zimbabwe et l'Ouganda.
12:30 – 12:45	Présentation du projet d'Appel à l'Action pour la Réunion NEAPACOH 2021 par :  <b>Le Dr. Vincent Oketcho</b>
12:45 – 13.00	<b>Discours de clôture</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• M. Adnene Ben Haj Aissa, Directeur Exécutif, Partenaires en Population et Développement (PPD)</li> <li>• Dr. Jotham Musinguzi, Directeur Général, Conseil National de la Population, (NPC) Ouganda.</li> </ul> <b>Discours de remerciements :</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Assemblée nationale de Burundi</li> </ul>
<b>13.00 : Clôture et fin de la Réunion.</b>	